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Dobar dan, dragi đaci 
Danas ćemo da uradimo imperativ. 
 

Došlo vreme da se nešto i naredi, zamoli, da savet, zabrani! 
Nema boljeg načina od imperativa. Reč potiče, kao i imperator (zapovednik) od 
latinske reči imperare – zapovedati. 

Imperativ je, glagolski način – Modus, gramatička kategorija. 

U nemačkom jeziku postoje samo oblici imperativa za: 

– 2 lice jednine 
– 2 lice množine 
– persiranje (Sie). 

Oblik imperativa za drugo lice jednine – du = ti 

Du gehst nach Hause. Ti ideš kući 
Ovde imamo primer 2. lica jednine prezenta. 
Sada želimo da naredimo – Idi kući! 

Du gehst nach Hause. 

Jednostavno je. Ništa ne dodajemo, samo brišemo. U dva koraka: 

1. Obrišemo ličnu zamenicu – du  
2. Obrišemo lični nastavak za 2. lice prezenta – st 
Ono što ostane je zapovest, imperativ 

Geh nach Hause! 

Oblik imperativa za drugo lice množine – ihr = vi 
Ovo je još jednostavnije, ovde imamo samo jedan korak i jedno brisanje. 

Ihr geht nach Hause. Vi idete kući (vi= vas dvoje, nije persiranje), prezent 

Briše se samo lična zamenica ihr, ostaje lični nastavak za prezent. 

Ihr geht nach Hause. 
 
Geht nach Hause! – Imperativ, idite kući 
ili 



Ihr bringt 
Bringt! 

Imperativ i persiranje 

Ovo je najjednostavnije i nema brisanja uopšte, samo inverzija, obrnut red reči 

Sie gehen nach Hause. Vi idete kući. prezent 
Gehen Sie nach Hause! – imperativ 
Dakle, glagol smo stavili na 1 mesto a imenicu na drugo. 

Pomoćni glagoli sein i haben imaju neke posebne oblike za imperativ: 
sein 
Sei – 2 lice jednine Seid – 2 lice množine Seien Sie – persiranje 
haben 
Hab – 2 lice jednine Habt – 2 lice množine Haben Sie – persiranje 

Das Verb 
 du  

 Infinitiv  –  en 

ihr 

wie Präsens 
ohne ihr 

Sie 3. Person Plural  

Verb + Sie 

kommen Komm! Kommt! Kommen Sie! 
lernen Lern! Lernt! Lernen Sie! 
schreiben Schreib! Schreibt! Schreiben Sie! 
fahren Fahr! Fahrt! Fahren Sie langsam! 
schlafen Schlaf! Schlaft! Schlafen Sie gut! 
haben Hab! Habt! Haben Sie keine Angst! 
sein Sei! Seid! Seien Sie bitte nett, …! 
arbeiten Arbeite! Arbeitet! Arbeiten Sie nicht so viel! 
an / rufen Ruf mich an! Ruft mich an! Rufen Sie jetzt an! 
Verben mit      E > I     

helfen Hilf ! Helft! Helfen Sie mir bitte! 
geben Gib ! Gebt! Geben Sie mir bitte ein Bier! 
essen Iss ! Esst! Essen Sie dreimal am Tag! 
nehmen Nimm! Nehmt! Nehmen Sie bitte Platz! 
sprechen Sprich ! Sprecht! Sprechen Sie bitte langsam! 
lesen Lies ! Lest! Lesen Sie bitte den Text! 
sehen Sieh! Seht! Sehen Sie hier! 

Zapovedni način počinje glagolom. 

Evo još par nekih primera: 

 Lies! – Čitaj! – od ( du liest ) 
 Lest! – Čitajte! – od ( ihr lest ) 



 

 Lesen Sie! – Čitajte! 
 Kommen Sie! – Dođite! 
 Gehen Sie! – Idite!  

Kaufen – kupovati – ihr kauft – vi kupujete – Kauft! – kupujte! 
Trinken – piti – ihr trinkt – vi pijete – Trinkt! – pijte! 

 Kommen – doći – du kommst – dolaziš = Komm! – dođi! 
 Trinken – piti – du trinkst – piješ = Trink! – pij! 
 Gehen – ići – du gehst – ideš = Geh! – idi!  

Uh, baš se umorih pišući, nadam se da se vi nećete umoriti čitajući ovo. Mislio sam 
dati domaći, ali mislim da je ok da pažljivo razmotrite i naučite ovo od danas, pa da u 
ponedeljak diskutujemo o imperativu. 
সহ঺঻ 

 

 


